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[Text]
Mr. Austen: That is correct, and it is a limited formulary. I 

believe that the ODBP covers about 2,100 entities. Green 
Shield, in its data base, covers something like 12,000 entities.

The Chairman: Blue Cross, for instance, has drug coverage?

Mr. Austen: Yes.
The Chairman: Is it in competition with you?
Mr. Austen: Yes, it is.
The Chairman: You say you have been in business since 

1957. Do you have a computerized base?
Mr. Austen: Yes. In 1957 when the corporation first started, 

Mr. Wilkinson, the founder of the corporation, in his wisdom 
established a computer base. Initially it was run by the service 
bureau of IBM. Our operations are in the City of Windsor and 
we have our executive offices and our major marketing offices 
in Toronto.

The Chairman: You must have quite a data base, then.

Mr. Austen: Yes, we do.
The Chairman: Could you elaborate further on what kind of 

data base you have?
Mr. Austen: We have 12,000 pharmaceuticals or entiles in 

our data base.
The Chairman: What is an “entity”?
Mr. Austen: For the drug diazapam, for example, there may 

be six different manufacturers. What I call an “entity” is the 
six.

The Chairman: One entity, then, would cover all six?
Mr. Austen: No, all six will be entities. We have something 

like 12,000 identified Drug Identification Numbers, or DINs, 
in our computer system. We have then segrated into something 
like 199 therapeutic classifications. We record unit dosages 
and the number of prescriptions so that we can see the rela
tionship between them. We maintain several different bases of 
costs in our system. Over the years we have changed our cost 
bases, and we have in our system today the published whole
sale prices of manufacturers. We also list those manufacturers 
that publish retail prices.

The Chairman: The wholesale prices go back how many 
years?

Mr. Austen: In our system we have recorded wholesale 
prices since approximately 1979.

The Chairman: How often do you update those prices?

Mr. Austen: They are updated constantly, every day. They 
are updated each time there is a price change.

Senator Buckwold: Perhaps I am pushing things a little, 
Mr.Chairman, but unfortunately some of us have other com
mitments. I have made a quick perusal of your informative 
brief, gentlemen, but it seems that it does not address the sub
ject with which we are particularly interested in Bill S-15;

[Traduction]
M. Austen: C’est exact. Et son formulaire est restreint. Je 

crois que le régime compte environ 2 000 entités, alors que la 
société Green Shield a, dans sa base de données, quelque 
12 000 entités.

Le président: La Croix bleue, notamment, offre une assu
rance-médicaments?

M. Austen: Oui.
Le président: Vous fait-elle concurrence?
M. Austen: Oui.
Le président: Vous dites êtes en affaires depuis 1957. Avez- 

vous un système informatique?
M. Austen: Oui. Au moment de la formation de la société, 

en 1957, M. Wilkinson, son fondateur, a eu la sagesse d’établir 
un système informatique. Il était au départ exploité par le cen
tre de traitement à façon de la société IBM. Notre centre 
d’exploitation se trouve à Windsor et nos bureaux de direction 
et nos grands services de mise en marché sont à Toronto.

Le président: Vous devez alors avoir une grande base de 
données.

M. Austen: Oui.
Le président: Pourriez-vous nous fournir plus de étails sur 

votre base de données?
M. Austen: Notre base de données compte 12 000 produits 

pharmaceutiques ou entitée.
Le président: Qu’entendez-vous par «entité»?
M. Austen: Pour un médicament comme le diazépam, par 

exemple, il peut y avoir six fabricants différents. Nous appe
lons ces six fabricants une «entité».

Le président: Une entité les comprendrait donc tous les six?
M. Austen: Non, les six seront des entités. Quelque 12 000 

identifications numériques de produits pharmaceutiques ou 
DIN figurent dans notre système informatique. Elles sont 
groupées en 199 classes thérapeutiques. Nous enregistrons les 
doses unitaires et le numéro de l’ordonnance de façon à pou
voir faire le lien entre les deux. Les coûts sont enregistrés de 
diverses façons dans notre système. Avec les ans, nous avons 
fait des modifications à ce titre et les prix de gros affichés figu
rent aujourd’hui dans notre système. Nous tenons également la 
liste des fabricants qui publient leurs prix de détail.

Le président: Depuis combien d’années enregistrez-vous les 
prix de gros?

M. Austen: Depuis 1979 environ.

Le président: À quelle fréquence mettez-vous ces prix à 
jour?

M. Austen: Il y a des mises à jour quotidiennement. Les prix 
sont mis à jour chaque fois qu’ils changent.

Le sénateur Buckwold: Peut-être me fais-je un peu pressant, 
monsieur le président, mais certains d’entre nous ont malheu
reusement d’autres engagements. J’ai parcouru rapidement 
votre instructif mémoire, messieurs, et il me semble qu’il ne 
porte pas sur l’aspect du projet de loi S-15 auquel nous nous


